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Fractie SP

Spreektekst  debat Schulddienstverlening 2021 – 2025   (2 november 2020)

Voorzitter, 

Ik richt mij vanavond op de schuldhulpverlening. Over dik 10 dagen zullen wij 
de bestrijding van armoede aan de orde brengen tijdens de begroting. Want 
armoede is nog steeds een groot probleem. Schulden zijn dat ook en dat was 
de aanleiding voor dit debat.     

Mensen met schulden hoeven zich niet te schamen. Zij kunnen en mogen hulp 
vragen. De schaamte moet en kan er vanaf. Want schulden hebben en schuld 
hebben aan schuld, zijn twee totaal verschillende dingen. Een complexe 
samenleving, flexbanen, een crisis, life events, hoge zorgkosten, hoge huren en 
lage uitkeringen of lonen zijn dè ingrediënten om door de hoeven te zakken. 

Al jaren zien we ook in Zwolle meer inwoners die kampen met problematische 
schulden. De hulpverlening aan deze mensen liet te wensen over. De 
Rekenkamer bracht daarom in 2016 een kritisch rapport uit met aanbevelingen. 
Oud PvdA wethouder Nelleke Vedelaar heeft daarna een begin gemaakt met 
het verbeteren van die hulpverlening. De SP ziet in dit nieuwe beleidsplan een 
volgende stap in de verdere verbetering. 

Goed dat er nu een jaarlijkse schuldenmonitor is. Wij zouden daarin nog wel  
nadrukkelijker de ontwíkkeling van de doorlooptijden terug willen zien. Omdat 
er in de diverse stadia van het hulpverleningstraject verbetermogelijkheden 
zijn. Omdat nu bijvoorbeeld alleen het kunnen indienen van een aanvraag al 
vier weken duurt.   

Eén van de kernvragen van het debat is: Welke voorstellen wil de raad 
meegeven voor het nog effectiever maken van de schulddienstverlening. 

Eerst en vooral is daar dan de benadering en bejegening van de hulpvragers. 
Op dat terrein blijkt nog steeds een slag te winnen. Respect, inlevingsvermogen 
en privacy zijn de sleutelwoorden. Dat kost geen geld, maar geeft een groot 
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effect.  

Voorzitter, dan een kritischer punt. Want het structureel maken van de 3 FTE 
Sociaal Raadslieden is geen èxtra maatregel. Het is voorzetting van bestaand 
beleid. Een prima voorzetting overigens. Maar de voorspelling van het NVVK is 
dat er door de coronacrises minimaal 30% meer hulpvragen zullen komen. En 
wij doen niets extra’s aan de personele bezetting. Sterker, er gaat 2 FTE af. 
Want Zwolle had tijdelijk extra geld voor hulp aan ondernemers. Deze twee 
personeelsleden zijn vertrokken en worden niet opgevuld. Maar je hoeft geen 
waarzegger te zijn, om te zien dat juist door deze Coronacrises alsnog meer 
ondernemers zich zullen gaan melden. En als zij zich niet melden, dan is er werk 
genoeg elders binnen de schuldhulpverlening. Denk weer aan die 30%. Alles 
wat er nu aan hulpvragen bij komt, zijn we niet zomaar kwijt. De SP wil daarom 
deze 2 FTE niet verloren laten gaan, maar ook structureel maken.  
Ook was er voor de jaren 2018 en 2019 € 75.000,00 per jaar beschikbaar voor 
het verkorten van de doorlooptijden. Het radarrapport adviseerde om dat 
beleid voort te zetten op incidentele basis. Maar ik zie niet dat dit college dat 
advies overneemt? Hoe zit dat?   
Kortom, we lijken achteruit te boeren qua personeel, terwijl er een golf nieuwe 
hulpvragen op ons afkomt.  

Dan het perspectieffonds. Dit blijkt een effectief middel. En wij steunen ook de 
verbreding van dit fonds. Maar dat mag niet ten koste gaan van de 
oorspronkelijke doelgroep; de jongeren. Want zo goed als het perspectieffonds 
inhoudelijk werkt, zo moeizaam zijn de mensen bereikt die hier baat bij 
hebben. Extra aandacht en inzet op een hoger bereik en bekendheid is hier 
echt noodzakelijk. En is verhoging van het bedrag van € 5.000,00 wellicht een 
optie?  

Er zit nog € 60.000,00 in het perspectieffondspotje. Het college wacht met 
aanvullen tot er meer bekend is over geld uit Den Haag. Wat de SP betreft laten 
we onze inwoners niet wachten op het Rijk. Kan de wethouder daarom 
toezeggen dat geen enkele jongere of oudere geweigerd wordt omdat het 
plafond van het potje is bereikt? 
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Voorzitter, dit college heeft de eigen beschermingsbewindvoerder aan de kant 
geschoven. Na amper één jaar maakt het college zich weer volledig afhankelijk  
van de markt. De argumenten die het college benoemt zijn op zich gezien niet 
onjuist, maar zouden een aansporing moeten zijn om het beschermingsbewind 
in eigen beheer juist verder uit te breiden in plaats van af te breken. Zodat 
bezetting, bereikbaarheid, opleidingskosten, kennis en kwaliteit behouden 
blijven binnen de eigen organisatie. De Sp vindt schuldhulpverlening een 
kerntaak van de gemeente. Want als het niet goed gaat, krijgen de hulpvrager 
en gemeente de problemen op hun bord. De participatieraad heeft ook 
gewaarschuwd voor de kwaliteit van de externe bewindvoerders. 
Maar gek genoeg gaat dit college nóg een stapje verder. Want nu is er het plan 
om ook de eigen WSNP bewindvoerders in de uitverkoop te doen. Waarom 
vertrouwt dit college meer op commerciële externe rakkers dan op de kwaliteit 
van de eigen ambtenaren? We willen wel dat onze inwoners zelfredzaam zijn, 
maar als het onze eigen organisatie betreft, dan hoeven we het ineens niet zelf 
te kunnen. Elke logica ontgaat mij daarbij.  

Een ander praktisch verbeterpunt is de bereikbaarheid van budgetbeheer. Zorg 
dat deze gewoon ook ’s middags de telefoon oppakken. 
En herstel de inloopspreekuren. Als iemand zijn schroom heeft overwonnen en 
naar het inloopspreekuur gaat bij het SWT, dan treft deze nu dit ontmoedigend 
poster aan dat er geen inloopspreekuren zijn, met de kreet: “als het niet anders 
kan, maken we een echte afspraak”. Dat getuigt niet echt van een hulp 
reikende hand. Het stopzetten van spreekuren was in het begin van Corona 
misschien te rechtvaardigen. Inmiddels moet het mogelijk zijn om een 
inloopspreekuur veilig te organiseren voor zowel medewerkers als bezoekers.
Er moet geen drempel zijn om hulp te vragen. Is de wethouder bereid deze 
twee punten te verbeteren?   
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Momenteel is de belastingdienst één van de beruchtste schuldeisers en 
schuldenveroorzakers. CDA, PvdA en SP hadden via een aangehouden motie 
hulp gevraagd voor de slachtoffers. De wethouder heeft daarop toegezegd een  
oproep te doen aan de inwoners om zich te melden voor hulp. Ik heb die 
oproep tot op heden niet gezien. Klopt dat, en wanneer komt deze? 

Voorzitter, dit zijn de verbetervoorstellen van de SP, waardoor de uitwerking 
van dit nieuwe beleidsplan nog effectiever zal zijn en onze inwoners beter 
geholpen worden.  

******************************************************************************
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